
Til ØU

Svar fra KL vedr. Kommunernes Lønningsnævns stillingtagen til 
størrelsen af jubilæumsgratialer

ØU besluttede på sit møde den 16.06.09 på baggrund af et 
medlemsforslag fra daværende Sundheds- og Omsorgsborgmester 
Mogens Lønborg om en forhøjelse af jubilæumsgratialet for 
kommunens ansatte, at sende et forslag om en forhøjelse af 
jubilæumsgratialet fra 6.000 til 12.000 kr. til ansatte i kommunen til 
høring i fagudvalgene. Sagen blev på grundlag af høringssvarene 
efterfølgende på ny forelagt ØU, der traf beslutning om forhøjelse af 
beløbet som nævnt.
Sundheds- og Omsorgsudvalget foreslog i sit høringssvar, at 
jubilæumsgratialet skulle fastsættes til 25.000 kr. ved 25 års jubilæum, 
og 40.000 kr. ved 40 års jubilæum – dog med den tilføjelse, at 
Økonomiudvalget burde anmode Økonomiforvaltningen om at 
undersøge hos Kommunernes Lønningsnævn (KLN), hvor grænsen for 
jubilæumsgratialet størrelse går.

Økonomiforvaltningen fremsendte en skrivelse til KL med henblik på, 
at KL anmodede KLN om deres stillingtagen til, hvor grænsen for 
jubilæumsgratialets størrelse går.
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KL har ved skrivelse af 15.2.2010 udtalt følgende:

”Kommunernes Lønningsnævn har tre gange tidligere drøftet 
spørgsmålet om jubilæumsgratialer, uden at dette har ført til 
fastsættelse af retningslinier herfor. Lønningsnævnet vurderede i de 
konkrete sager, at forholdet lå inden for rammerne af det 
personalepolitiske råderum, og at dette hjemmelsgrundlag var 
tilstrækkeligt og hensigtsmæssigt.

KL’s Løn - og personaleudvalg behandlede Københavns Kommunes 
henvendelse på mødet den 4. februar 2010. Det blev – med 
indforståelse af Københavns Kommunes repræsentant i udvalget –
besluttet ikke at fastsætte retningslinier for jubilæumsgratialets 
størrelse. Sagen blev dermed ikke forelagt Kommunernes 
Lønnigsnævn.”

Økonomiforvaltningen foretager sig på baggrund af ovenstående ikke 
yderligere.

KL’s skrivelse vedlagt.


